

Sunshine Childcare Center III
阳光幼儿园 III
Preschool Class (1) Learning Program for March 2021
学前班(1) 三月份学习纲要

Dear Parents,

In March, the themes for the Preschool Class were "Doctor", "Police" and "Nature" respectively.

Within the week for the first theme of "Doctor", we introduced to the children of a profession as a doctor to do with patients daily. The responsibilities of a doctor and a nurse, and the various tools required to be used. Playing as a doctor and a nurse during class activities, the children shared their thoughts on becoming a doctor or a nurse when they grow up. We also explored body parts such as a heart for instance to show its functions and let them make an emergency medical kit.

For the second theme of "Police", we introduced a profession as a police force with several positions including traffic police officers, detectives and correctional officers. The children learned about the daily tasks of police officers, their uniforms and equipment. We showed them the steps to be taken if they are in danger and how to rely on the police. The children then played around being a police officer catching a bad guy during dramatic play.

Lastly, we moved away from professions and introduced them to nature. We shared with the class how alive nature is all around. The children were full of curiosity as to what they could learn in addition to their basic knowledge of nature. We showed the children various kinds of rocks, lakes, flowers and animals. During arts and crafts, they created their own butterflies, birds, and also bred out seedlings from seeds.

亲爱的家长们:

学前班在三月份的主题分别是“医生”，“警察”和“大自然”。

三月份的第一个主题是“医生”，在这一周里，我们向小朋友介绍了医生这个职业，医生可以为病人做些什么? 护士是医生的助手及其职责，以及医生在日常生活工作中所用到的各种工具。小朋友们分享了他们长大后成为医生或护士的愿望，我们让他们扮演小医生和做了心脏模型的工具，让孩子们知道我们的心脏是如何跳动的，并且让他们制作了紧急医疗箱。

第二个主题是“警察”，在这一周里，我们向小朋友们介绍了警察这个职业，以及不同类型的警察，例如：“交警，侦探和狱警”。孩子们了解了警察的日常工作内容，工作制服及其佩戴的装备，并让他们学会了如遇到危险时，如何保护自己，孩子们都很喜欢扮演警察抓坏人的情景。

最后，我们讲解了大自然这个主题。我们告诉孩子们，大自然中有些什么？哪些是有生命的？哪些是没有生命的？孩子们对大自然的景象充满了好奇心，我们给他们展示了各种不同的石头，湖泊，花卉及动物。在美术和工艺课上，并且制作了他们喜爱的蝴蝶和小鸟，还用种子培育出了幼苗。

生词：Vocabulary

Doctor, Health, Symptom,
医生, 健康, 病症,
Yīshēng, jiànkāng, bìngzhèng

Cure, Disease, Physician,
治疗, 疾病, 医师,
Zhìliáo, jíbìng, yīshī

Nurse, Physiotherapist, First Responder,
护士, 理疗师, 急救员,
Hùshì, lǐliáo shī, jíjiù yuán

Bandage, Medicine, Needle, Stethoscope,
绷带, 药物, 针头, 听诊器,
Bēngdài, yàowù, zhēntóu, tīngzhěnrì

Police Officer, Duty, Security,
警察, 职责, 安全,
Jǐngchá, zhízé, ānquán

Gun, Handcuff, Walkie-talkie, Baton,
枪, 手铐, 对讲机, 警棍
Qiāng, shǒukào, duìjiǎngjī, jǐnggùn

Traffic police, Detective, Correctional officer,
交警, 侦探, 狱警,
Jiāojǐng, zhēntàn, yùjǐn

Protection, Stranger, Report,
保护, 陌生人, 报告,
Bǎohù, mòshēng rén, bàogào

Nature, Artificial,
自然, 人造的,
Zirán, rénzào de

Rock, Hill, Mountain, Lake, River, Ocean, Volcano,
石头, 山丘, 山峰, 湖泊, 河流, 海洋, 火山,
Shítou, shānqiū, shānfēng, húbó, héliú, hǎiyáng, huǒshān

Gem, Diamond, Gold, Silver,
宝石, 钻石, 黄金, 白银,
Bǎoshí, zuànshí, huángjīn, báiyín

Pond, Brook, Spring water, Waterfall,
池塘, 小溪, 泉水, 瀑布,
Chítáng, xīliú, chūntiān, pùbù